
Bevrijdingsdag. Op 5 mei 1945 gingen veel mensen naar buiten om te
vieren dat ons land weer vrij was. Onze ouders en grootouders vierden
massaal feest, omhelsden vreemden en bekenden op straat en konden
vanaf dat moment weer gaan en staan waar ze wilden.
 
Vijfenzeventig jaar later, op 5 mei 2020, wordt ons geadviseerd nog
steeds zoveel mogelijk binnen te blijven. Het lijkt er gelukkig op dat de
grootste dreiging van de verspreiding van het coronavirus voorbij is.
Toch is het onverstandig om de regels met betrekking tot social
distancing te snel te versoepelen.
 
Kinderen mogen gelukkig weer naar school en sporten. Maar wijzelf,
onze ouders en grootouders zitten nog steeds zo veel mogelijk binnen.
Van een afstandje houden we contact met elkaar. Ook met onze
vrienden van de PvdA Opsterland houden we, bestuur en fractie, op
afstand contact. Via deze nieuwsbrief bijvoorbeeld. En wellicht via een
digitale ALV (zie bladzijde 5). Als u contact met ons wilt opnemen kan
dat uiteraard. Wij zijn te bereiken via de mail of het contactformulier op
de website. Verhalen of tips zijn van harte welkom.
 
Veel plezier met het lezen van de nieuwsbrief.
We'll meet again...

      

Voorwoord

Nieuwsbrief
PvdA Opsterland

April 2020

Door: Anja Wiersma  Inhoud
 

 Voorwoord...……………...…….…..1
 
 Meer rust aan de keukentafel...…..2
 
 Raadslid in coronatijd 2 (1).……….3
 
 Raadslid in coronatijd 2 (2)…….….4
 
 Ondertussen.. bij het bestuur... …..5



Meer rust aan de keukentafel
Door: Libbe de Vries

Deze tijd haalt het beste in mensen naar boven. We leven met elkaar mee
en zijn solidair met de mensen in de zorg, de vakkenvullers, de
pakketbezorgers, de mensen in het onderwijs en met de ouderen in de
verpleeghuizen die geen bezoek mogen ontvangen. 
Thuis proberen we werk, kinderopvang en onderwijs te combineren. We
maken er het beste van, maar het is best lastig! Lesgeven is een vak! 
We moeten nog heel even wachten. Maar vanaf 11 mei mogen de
kinderen weer naar school! En wat heeft iedereen er langzamerhand naar
uit gekeken – zowel kinderen als ouders, denk ik. Weer gezellig met je
vriendjes in het klaslokaal in plaats van inbellen en elkaar zien via een
beeldscherm. Weer wat meer rust aan de keukentafel, waar nu toch ook
gewerkt moet worden door de ouders. En vooral: weer les krijgen van de
juffen en meesters, die daar écht iets beter in zijn dan al die ouders die in
de afgelopen periode zo enorm hun best hebben gedaan om de kinderen
thuis les te geven. Mijn complimenten voor jullie allemaal! 
De afgelopen weken stonden voor mij en de beleidsmedewerkers in het
teken van coördinatie van onderwijs en opvang. Sinds de scholen dicht
gingen, hebben wij als gemeente minimaal wekelijks contact met de
leiding van de scholen en de kinderopvang in onze gemeente. Veel meer
dan normaal in een jaar. Dat zal ook nog wel even blijven, want het is een
uitdaging om op 11 mei het onderwijs in aangepaste vorm weer van start
te laten gaan en de gewone kinderopvang te combineren met de
noodopvang van kinderen van ouders in de vitale beroepen. 
Daarnaast zijn wij als gemeente vooral heel erg blij dat iedereen tot 12 jaar
weer (meer) kan gaan sporten in teamverband. Samen met onderwijs,
sportverenigingen en buurtsportcoaches proberen we hier vorm aan te
geven. Ook kinderen die tot nu toe niet lid waren van een sportvereniging
krijgen hiervoor de kans. Voor de jeugd van 12 tot 18 jaar wordt eveneens
gezocht naar sportieve mogelijkheden. Voor hen gelden net iets meer
beperkingen dan voor de basisschooljeugd. Hoe dat er precies uit gaat
zien, is op dit moment nog niet helemaal duidelijk. Ik hoop wel dat zoveel
mogelijk kinderen mee gaan doen! 
Voor sportverenigingen wordt het steeds lastiger om de eindjes aan elkaar
te knopen. Hetzelfde geldt trouwens voor onze dorpshuizen. Beide zijn
belangrijke peilers voor de leefbaarheid in onze dorpen. Voorlopig hebben
we de huren opgeschort, maar wat zou het mooi zijn als we de huur met
behulp van het Rijk zouden kunnen kwijtschelden. De minister van
Medische Zorg en Sport, Martin van Rijn, heeft vrijdag namens het Kabinet
bekend gemaakt dat er een breed steunpakket komt om gemeenten te
compenseren voor de kwijtschelding van huurkosten voor
sportverenigingen die geconfronteerd worden met een omzet-daling over
de periode 1 maart tot 1 juni. Dat geeft de burger moed! 
Voorlopig houdt corona ons in de greep. Het College van Opsterland
probeert er voor iedereen het beste van te maken. 
Hâld fol, bliuw sûn!



Raadslid in coronatijd 2 (1)
Door: Roel Vogelzang

Het systeem van marktdenken is technisch failliet. En moreel ook. Publieke waarden horen in publieke
handen
Het aandeelhouderskapitalisme is pervers. Bedrijven die er normaal een sport van maken zo min
mogelijk bij te dragen aan de samenleving zoals booking.com staan nu vooraan in de rij om steun te
vragen. Er moeten dus (net als in Denemarken) strenge voorwaarden worden gesteld aan
(staats)steun.
We zijn op elkaar aangewezen (Coronamotto: Samen Sterk). Op onze planeet, in ons land, in onze
stad en in ons dorp. Samenwerking in de zorg bleek de sleutel tot het bestrijden van de coronacrisis.
Herwaardering van de beroepen die belangrijk werk voor ons doen. Geen woorden maar daden.
De overheid moet (net als in deze crisis) weer een leidende rol nemen. Bij het ontwikkelen van
betaalbare medicijnen en voldoende betaalbare woningen. Daarvoor is nodig dat machtsbolwerken
(van huisjesmelkers en speculanten) worden gebroken.

Onze partijleider, Lodewijk Asscher publiceerde deze week een essay “hoe we uit de coronacrisis
komen”. Het was mij uit het hart gegrepen. Een goed onderbouwde analyse met oog voor de foute keuzes
die ook sociaaldemocraten de afgelopen decennia hebben gemaakt in hun streven naar “kapitalisme met
een menselijk gezicht”.
 
Het coronavirus discrimineert niet, maar komt veel harder aan bij kwetsbare mensen. De verkiezingen na
corona zullen in het teken moeten staan van wederopbouw en het verdelen van de rekening. Al te vaak
geldt het recht van de sterkste, terwijl de rekening wordt neergelegd bij wat kwetsbaar is. Bij een (te grote)
publieke sector, de bijstand, huurders en ouderen. Als links geen alternatief biedt zijn het alleen de
populisten die kiezers nog hoop bieden, betoogt Asscher. 
 
Gelukkig geeft hij tal van voorbeelden waar solidariteit en de sterkere rol van de overheid leidt tot een
nieuwe politieke opdracht. Een opdracht van hoop.

 
De coronacrisis en de klimaatcrisis hebben één ding gemeen. Wij zitten in hetzelfde schuitje. De corona-
aanpak zal gecombineerd moeten worden met de Green Deal.
Volgens Asscher hebben we de afgelopen weken laten zien waartoe we in staat zijn. Diezelfde kracht zal
gebruikt moeten worden voor een nieuw perspectief: een eerlijker en fatsoenlijker bestaan!



Raadslid in coronatijd 2 (2)
Door: Roel Vogelzang

Bron: Sa 24!

En dan naar Opsterland. Het college werkt hard en houdt de gemeenteraad wekelijks via een corona-
nieuwbulletin op de hoogte. Ook onze inwoners worden meegenomen via een extra pagina gemeentenieuws
in de SA!. In de laatste update van het college wordt ook expliciet aandacht besteed aan de gevolgen voor de
sport en de cultuur (o.a. museum Opsterland). Alle subsidieontvangers zijn door de gemeente geïnformeerd
hoe met de verleende subsidies zal worden omgegaan. Zelf maak ik mij ook zorgen over de situatie bij de
dorpshuizen en MFA’s. Een gewaardeerde partijgenoot uit Beetsterzwaag attendeerde mij op de situatie in de
provincie Groningen n.a.v. een artikel in het Dagblad van het Noorden “het begint nu te piepen en te kraken”.
(William Moorlag heeft daar ook Kamervragen over gesteld). Omdat alle gemeenten in hetzelfde schuitje
zitten deed hij de suggestie om ook de provincie aan te spreken in het kader van het motto Samen Sterk. Het
gaat nl. ook om leefbaarheidsvraagstukken. Wij zijn dat aan het onderzoeken. De eerste digitale
raadsvergadering vond plaats op 7 april jl. Ik mocht deze vergadering voorzitten en het werd ook via een
livestreamverbinding (onze webcast) uitgezonden. Technisch liep het redelijk goed, maar een digitale
vergadering van twee en en halfuur blijft een hele klus. Er waren twee agendapunten nl. de vaststelling van
het Zonneplan Opsterland en het vaststellen van het conceptplan voor de Regionale Energietransitie. Onze
woordvoerder Ernst Jan Roos had twee wijzigingsvoorstellen gedaan m.b.t. het Zonneplan. Het college heeft
beide wijzigingsvoorstellen overgenomen. Het eerste ging over het vastleggen van de doelstellingen van
Liander en het andere over de wijze waarop de provincie moet worden meegenomen als er discussie is over
de aard en schaal van de opwekking. Verder heeft onze fractie schriftelijke vragen aan het college gesteld
over de uitspraak van de rechtbank over de erfpacht van de Stichting Sportgebouw Kortezwaag. De kern van
de vragen ging over het gelijkheidsbeginsel. Wat betekent deze uitspraak voor andere sportverenigingen, ook
al hebben zij nieuwe contracten gesloten. Hoe verhoudt zich dat tot “gelijke monniken gelijke kappen”?  Uit de
beantwoording blijkt dat een externe jurist onderzoekt of er grond is voor hoger beroep omdat de gemeente in
feite twee keer moet betalen voor hetzelfde bouwwerk. Dus: wordt vervolgd.
Ik besluit met een persoonlijke noot. Angst en onzekerheid halen -net als in de oorlog- soms het beste, maar
soms ook het slechtste in mensen naar boven. Ik word blij van alle creativiteit en nieuwe vormen van
solidariteit die ontstaat tijdens de coronacrisis. Maar ik wordt verdrietig van de oproep wat dan “het nieuwe
normaal” zou moeten worden in deze wereld. Een samenleving waarin mensen op anderhalve meter van
elkaar moeten leven. Ik snap dat dit tijdelijk een beproefd middel is, maar op langere termijn voelt dit juist heel
abnormaal. Ik wil familie en vrienden graag blijven omhelzen en als ik de drukte in de kroeg of het festival te
gevaarlijk vind, dan neem ik zelf wel mijn verantwoordelijkheid en ik ga er niet naar toe. Laten we blijven
zoeken naar goede antwoorden op angst en onzekerheid: het bieden van hoop en perspectief voor mensen!



Alles gaat anders dan anders op dit moment. Zo ook de activiteiten van het bestuur. We hebben een aantal
vergaderingen overgeslagen in verband met de richtlijnen van de RIVM. We proberen zo goed mogelijk de dingen te
doen, die we moeten doen. En dat gaat. Maar wat er extra bij komt: We zijn natuurlijk ook gewoon bezorgd. We maken
ons zorgen over de gezondheid van degenen die ons lief zijn, degenen in onze omgeving, de mensen die juist nu extra
kwetsbaar zijn. En dat maakt het extra belastend. Daarom houden we zoveel mogelijk contact met de wereld om ons
heen. We vergaderen zelf ondertussen digitaal. Het nieuwe (maar hopelijk niet blijvende) normaal, zullen we maar
zeggen.
Met de fractie hebben we veelal via Whatsapp contact. We overleggen en stellen vragen over actuele thema's. We vinden
het belangrijk om ook met onze leden in goed contact te (blijven) staan. Zodat u weet hoe het met ons gaat. Hiervoor
hebben we een nieuwsbrief in het leven geroepen. Uit één van de reacties hierop bleek dat we, als partijbestuur, niet
gemakkelijk te bereiken zijn. En we willen natuurlijk ook graag hoe het met u gaat. Op de website heeft de webmaster nu
sinds kort een contactformulier toegevoegd. Maak hier vooral gebruik van als u iets kwijt wilt. Mailen kan ook.
Verder zijn we bezig met de Tweede Kamer-verkiezingen van 17 maart volgend jaar. Hierover hebben de voorzitters van
de Noordelijke afdelingen overleg gehad met het partijbureau. Hieronder meer informatie over de geplande aanpak om tot
een breed gedeeld verkiezingsprogramma te komen. 
Ook maken we als bestuur plannen voor een digitale ALV, via Samen Online. De stukken, de exacte datum en het tijdstip
worden binnenkort via de mail verstuurd via het secretariaat. Hieronder meer informatie.
 

Hoewel veel mensen gebruik maken van videobellen en
andere manieren van online samenkomen, was het niet
mogelijk ook digitaal een rechtsgeldige ledenvergadering te
organiseren. Om dat nu mogelijk te maken heeft het
partijbestuur een tijdelijk reglement vastgesteld waardoor
digitale, rechtsgeldige ledenvergaderingen kunnen worden
georganiseerd. Inclusief de mogelijkheid om te stemmen
over zaken en personen.
Op Mijn PvdA is de functionaliteit Samen Online
beschikbaar. Hiermee kan elke afdeling en elk Gewest veilig
vergaderen, stemmen en besluiten nemen in de eigen
virtuele kamer. De stemapplicatie voor de afdelingen is
beschikbaar rond 5 mei.
Wat voor nu belangrijk is:
Activeer uw  account voor MijnPvdA nu alvast via deze link.  
 Bron: Sa 24!

De PvdA wil de komende landelijke verkiezingen dat het
verkiezingsprogramma vóór zoveel mogelijk mensen en
dóór zoveel mogelijk mensen wordt gemaakt. Hiervoor
worden verhalen, ideeën en oplossingen van leden en 
niet-leden opgehaald. De overkoepelende vraag hierbij  is:
Hoe kan morgen beter? 
Vanwege de corona-crisis kunnen we deze input niet op
straat ophalen. Daarom hebben is een online actie
bedacht, waarmee gebruik gemaakt wordt van de kracht
van het netwerk van onze leden. De campagnecoördinator
(deze functie is nog vacant) van de afdeling zoekt 10
actieve leden en vraagt hen om aan 5 niet-leden te vragen
of ze hun verhaal willen delen op de website
hoekanmorgenbeter.nl. Zo breiden we ons netwerk steeds
meer uit. En weten we steeds beter wat er speelt. Wil je
hier aan meehelpen? Ik hoor het graag!  

Ondertussen... bij het bestuur
Door: Anja Wiersma

ALV

Hoe kan 
 morgen
beter?
PvdA

https://opsterland.pvda.nl/contact/
https://mijn.pvda.nl/activeer-account/
https://www.hoekanmorgenbeter.nl/

